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Facebookový příspěvek opo-
zičního zastupitele Radka Hoš-
ka jihlavští zastupitelé odsou-
dili. Zastal se ho jen stranický 
lídr krajské kandidátky Adam 
Joura z Třebíče. 

Petr Klukan ז

V souvislosti s povodněmi se ostře 
obul do primátora Petra Ryšky 
(ODS) opoziční zastupitel Radek 
Hošek (STAN). 

Na Facebooku Hošek napsal, že 
mu volal „vytočený známý od hasičů“,  
že „jediným, kdo nesvolal povodňovou 
komisi v kraji, je primátor Ryška.“ Aby 
dodal svému tvrzení důraz, slovo 
jediný napsal velkými písmeny. 

V příspěvku pokračuje s tvrzením, 
že „v Bítovčicích je situace nejkritič-
tější a už probíhaly evakuace“, a při-
dal tři vykřičníky. „Ostuda! Policisté 
i hasiči jsou neskutečně vytočení z Ryš-
kovy neschopnosti!“ Za touto větou je 
vykřičníků dokonce šest. Hošek svůj 
příspěvek na adresu primátora Ryšky 
zakončil slovy: „Arogantní lhář, který 
nezvládá svou práci.“

Hned po celorepublikových povod-
ních se konalo plánované zasedání jih-
lavského zastupitelstva, kde se hovo-
řilo i o „velké vodě“. Hošek na jednání 
chyběl, protože byl nemocný. 

Vodoprávní úřad, 
ne primátor 

Na zasedání primátor shrnul víken-
dovou situaci v Jihlavě. Jak uvedl, Jih-
lava byla dobře připravena na povod-
ně již týden předem, a vyjmenoval, 
co se vše udělalo od upuštění Pís-
tovských rybníků i Staré plovárny až 
po proplach kanalizace. „Měli jsme 
to štěstí, že (u nás) napršelo 150-200 
milimetrů.“ Z toho důvodu jsme se 
podle jeho tvrzení nedostali ani na 
II. povodňový stupeň. Jen se na chví-
li kontrolovaně zvedla Jihlávka, kte-
rá i přesto byla na nižší úrovni než v 
prosinci z tajícího sněhu. Primátor 
dodal, že větší problém byl s větrem 
a padajícími stromy.

Poté vyzval vedoucí odboru život-
ního prostředí Katarínu Ruschkovou, 
aby jej doplnila a uvedla, kdo je za co 
odpovědný, neboť to nemusí všichni 
zastupitelé vědět.  

Ruschková vysvětlila čtyři úrovně 
povodňových orgánů a kdo co dělá, i 
to, jak se postupovalo v případě Jih-
lavy či celé ORP (obce s rozšířenou 
působností, kterou Jihlava je). 

Jak vyplynulo, situace v Jihlavě a 
ORP byla pod kontrolou a nebyly 
splněny podmínky k vyhlášení stavu 
povodně. Dodala, že v době mimo 

Opoziční zastupitel Hošek přitvrdil, 
většina politiků Hoška odsoudila

povodně funkci povodňového orgá-
nu v případě ORP vykonává vodo-
právní úřad až do doby, kdy by došlo 
k vyhlášení stavu povodně. 

Na žádost kraje z preventivních 
důvodů vodoprávní úřad přesto 
povodňovou komisi ORP svolal. 
Komise se sešla, povodňový stav ale 
nevyhlásila.   

Podle Ruschkové nedošlo k žád-
nému pochybení, naopak vše bylo 
výborně zvládnuto. 

Reakce: Neznalost, 
nebo politické rabování
Na Hoškův příspěvek na FB rea-

goval náměstek primátora Richard 
Šedivý (ANO), který prohlásil, že jej 
mrzí, že se na FB zastupitele objevi-
la informace pramenící z naprosté 
neznalosti. 

Zastupitel Jaroslav Vymazal (ODS) 
Hoškův text vnímá jako nechutný, 
když obviňuje primátora z nečinnos-
ti a nazývá ho lhářem. 

„Všechno má své hranice, a tady byly 
hodně překročeny,“ prohlásil Vyma-
zal a dodal: „Připadá mi to opravdu 
tak nechutné, že bych to přirovnal k 
rabování, ke kterému teď v postižených 
oblastech dochází, tady je to rabování 
politické.“ 

Závěrem řekl, že za 18 let, co je v 
zastupitelstvu, nezažil, aby se taková 
situace (povodně) takovým způso-
bem zneužívala. 

Distancuje se STAN? 
K Hoškovým tvrzením se vyjádřil 

i hejtman Vítězslav Schrek (ODS), 
který se pozastavil nad zvolenou dik-
cí i samotným obsahem příspěvku. 

„(Ten) považuji za vrchol politické-
ho hyenismu, který je podle mě opravdu 
za jakýmkoli rámcem slušné komunál-
ní politiky, a to i té opoziční.“ Odsou-
dil i Hoškovu dlouhodobou politiku 
ve stylu „slyšel jsem, povídá se, říkal mi 
známý známého“ s tím, že věří, že se 
od Hoškova „nízkého politického sty-
lu“ bude jeho strana distancovat.

Podobně reagoval i náměstek pri-
mátora Martin Laštovička (KDU-
ČSL). „Jako zastupitel si nejdříve zjis-
těte, jak to všechno bylo, z více zdrojů 
a potom pište na �. I pro nezasvěcené 
jde o jasnou dezinformační zprávu. Pro 
zasvěcené do problematiky je tato zprá-
va přímo dezinformačně obludná až 
úchylná,“ napsal Laštovička. 

Také on doufá, že se Hoškovým pří-
spěvkem bude STAN zabývat. 

Joura: za Hoškem stojím
Na dotaz JL reagoval na Hoškův 

příspěvek lídr kandidátky STAN do 
krajských voleb Adam Joura z Třebí-
če. 

Podle jeho zjištění byla „Jihlava 
jediným ORP na Vysočině, kde se do 
vydání příspěvku pana Hoška ani v 
době vážné situace v Bítovčicích nesešla 
povodňová komise, která má za úkol 
přípravu na povodně, řízení, organiza-
ci a kontrolu všech činností. Pan Hošek 
tedy v ničem nelhal a rétorika odpovídá 

způsobu, jakým s panem Hoškem jed-
ná koalice,“ odepsal mimo jiné.  

S hejtmanovým hodnocením 
Hoška se „rozhodně neztotožňuji a 
věřím, že je stejně kritický ke svým 
kolegům“. 

Jak vyplynulo z vyjádření Ruschko-
vé, povodňovou komisi ORP nemohl 
svolat primátor, ale učinil tak vodo-
právní úřad a nebylo to „na popud“ 
příspěvku zastupitele Hoška. Všech-
ny kompetentní orgány pracovaly, 
jak mají, již před „povodní“, a povod-
ňový stav ani vyhlášen nebyl.  

V čem je primátor arogantním lhá-
řem, nebo jakou práci v souvislosti 
s povodněmi Ryška nezvládal, Joura 
nevysvětlil. 

Spolustraníci Hoška 
nepodpořili 

Svého spolustraníka Hoška na 
zastupitelstvu nepodpořil žádný 
z přítomných členů za STAN. 

Jen Libor Kuchyňa (STAN) se 
zeptal na situaci v Bítovčicích a 
dostalo se mu odpovědi, že tam byla 
situace vcelku klidná. Problémem 
byl nově stavěný most, který by mohl 
napáchat škodu, a proto musel být 
stržen kus silnice, aby se protékají-
cí vodě pomohlo. K evakuaci primá-
tor řekl, že někteří obyvatelé obce ke 
svým domovům nemohli dojet au-
tem, ale pěšky ano. 

Doplnila jej opět Ruschková z 
odboru ŽP, že vše bylo řešeno s před-
stihem a už 12. září vodoprávní úřad 
nařídil, aby zde byly odstraněny spla-
vitelné movité věci. 

Zastupitel Kuchyňa v závěru svého 
dotazování uvedl, že to na sociálních 
sítích vypadalo, jako by byl primátor 
na dovolené, ale on naopak dělal svoji 
práci. Potvrdil také, že primátor byl v 
sobotu i na akci, kterou sám Kuchyňa 
organizoval, a jel potom na další akce 
a oddávat. 

Starostka Bítovčic: 
Povodeň tu nebyla

Jak JL potvrdil Karel Musil, veli-
tel dobrovolných hasičů v Bítovči-
cích, nebýt provizorního mostu, tak 
„povodně“ v obci nejsou. „O Váno-
cích to bylo mnohem horší. Řeka byla 
širší.“

Podle starostky Bítovčic Evy Ben-
dové se v sobotu ráno uskutečnila 
evakuace zhruba tří desítek lidí z dru-
hé strany břehu. Většina byla u pří-
buzných a známých a starostka před-
pokládala, že se již na noc vrátí do 
svých domovů. 

„Povodeň jsme tu měli o Vánocích, ne 
teď. Teď nás, ale mám pocit, řeší úplně 
celá republika,“ vyjádřila se starostka 
pro JL. 

V krajských volbách figuroval Radek 
Hošek na kandidátce Starostové pro 
Vysočinu na 4. místě. Přeskočili jej 
starostové Velkého Meziříčí a Třebíče 
a poslanec STAN Lukáš Vlček. Jelikož 
Starostové získali čtyři mandáty, Ho-
šek je třetím náhradníkem.


